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Pavel Fischer je senátorem již druhé volební období. Je předsedou Výboru pro 
zahraniční věci, obranu a bezpečnost, a to je dobrá kvalifikace pro kandidáta 
na prezidenta. Na svých stránkách uvádí, že chce zůstat nadstranickým a plně 
nezávislým kandidátem. V devadesátých letech pracoval v kanceláři prezidenta 
Václava Havla a měl možnost sledovat zblízka „jak se co dělá“.

Jistě rád vzpomínáte na spolupráci s Vác-
lavem Havlem. Co konkrétně byste rád 
převzal a používal ve funkci prezidenta?
Dlouholetá zkušenost ze spolupráce 
s Václavem Havlem mi umožnila přede-
vším vidět,  jak důležité  je umět naslou-
chat  často  i  protichůdným  názorům. 
Prezident  tu má být pro všechny, nejen 
pro  své  zastánce.  A  všichni  by  proto 
u něj měli najít dveře otevřené. A za dru-
hé, součástí práce prezidenta je nastolit 
i  dlouhodobá  témata,  otázky,  na  které 

není  čas.  A  která  budou  dlouhodobě 
rozhodovat o tom, zda naše země bude 
prosperovat. Tohle považuji za velmi dů-
ležité, přičemž poslední dobou se  tomu 
naši prezidenti nevěnovali.

Jaký postoj máte k EU a NATO? Také 
s přihlédnutím k současné mezinárodní 
situaci.
V dnešním světě, kde jsou zájmy propojeny 
mezi státy a soukromými firmami tak těsně, 
že bez účinné spolupráce se nikdo nepro-
sadí,  je mimořádně  výhodné  být  součástí 
klubu, jako je EU. Sdílíme část suverenity vý-
měnou za to, že naše zájmy mohou podpo-
řit ostatní členové. V EU se nerozhoduje bez 
nás,  sedíme  za  stolem a  záleží  jenom na 
nás, zda se prosadíme a zda vůbec víme, 
co chceme. V tom může prezident význam-
ně pomoci. Vyjasnit zájmy a stanovit priority, 
to je záležitost pro celou zemi. A naše člen-
ství  v  NATO?  Bezpečnostní  ukotvení  naší 
země vychází z  těsné politické a vojenské 
spolupráce,  která  se  opírá  o  spojenectví 
s evropskými členy, ale i s Kanadou a USA 
za Atlantikem. Kdybychom členy NATO dnes 
nebyli, ruská vojenská agrese proti Ukrajině 
by nás velmi vážně ohrožovala.

Nelze nepřipomenout vaše zkušenosti 
z diplomacie, kde se cení umění říci to 
pravé slovo v pravou chvíli, ale také umě-
ní mlčet. O tom jste se jistě přesvědčil 
i  u nás doma, že?
Umění  diplomacie  je  postaveno  na  prin-
cipu,  že musíte hájit  zájmy ČR na prvním 
místě. A pokud se vám v diplomacii poda-
ří  něco  dobrého  prosadit,  pak  z  toho má 
užitek celá země. A to je fantastický pocit! 
No a umění mlčet? Jistě, umět mluvit a na-
opak  nechat  mluvit  druhého  je  naprostý 
základ. A to platí i ve vztazích mezi lidmi.

Při jedné příležitosti jste konstatoval, že 
v posledních letech zažíváme krize, jaké 
jsme si dosud ani neuměli představit. 
Když se vás lidé ptají, co že máme dělat, 
co jim odpovídáte?
Prezident by měl umět předvídat. A já jsem 
na rostoucí nebezpečí imperiálního Ruska 
dlouhodobě  upozorňoval.  Naší  povinností 
dnes  je  občanům  sdělit,  že  dokud  bude 
Putin u moci, nebude v Evropě klid. Syste-
matické ruské bombardování civilních cílů, 
jako jsou elektrárny, může vyvolat další vlny 
uprchlíků,  utíkat  budou  především  ženy 
a děti, protože muže potřebuje ukrajinská 
armáda doma. Ta celá krize ale má řešení. 
Bez naší pomoci Ukrajině  to ale nepůjde. 
A  Rusku  pomůžeme  nejlépe  tím,  že  pro 
všechny  válečné  zločince  pomůžeme  při-
pravit tribunál. Teprve pak se otevře Rusku 
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cesta  bez  Putina  a  jeho  společníků,  kteří 
jsou z hlediska mezinárodního práva vlast-
ně spolupachateli válečných zločinů.

Členům ASZ, sedlákům, nejste neznámý. 
Ví se o vás, že jsou vám blízká témata 
jako venkov, ekologie, péče o krajinu, 
udržitelnost, klima. Kdybyste si mohl zvo-
lit, co byste začal podporovat nejdříve?
Chybí mi debata o tom, jakou zemí by měla 
Česká republika být za 20 let. A tuto deba-
tu potřebujeme, jinak si nedokážeme vyjas-
nit priority. Tím bych začal - odpovědí na ná-
sledující otázky: Jak zajistíme potravinovou 
bezpečnost? Budeme zemí, kde mají místo 
i  rodinné  farmy?  Jak budeme podporovat 
ekologicky  ohleduplné  zemědělství?  Jak 
chránit ornou půdu před dalšími stavbami 
betonových  skladišť? A  jak  se bránit,  aby 
velcí majitelé půdy v naší zemi respektovali 
zájem občanů ČR?

Jaký je váš názor na rodinný způsob 
hospodaření? Je podle vás života-
schopný? Anebo ho vnímáte spíše jako 
historickou tradici?
Rodina je v mých očích velmi důležitá nejen 
pro zdravou společnost, ale i pro zdravé hos-
podaření. Z první ruky vím, jak důležité jsou 
rodinné farmy a jak vzácné hodnoty a posto-
je se předávají v rodinném hospodaření. Pře-
dávat farmy dalším generacím je těžký úkol. 
A stát v tom může účinně pomoci. Například 
vstřícnou  legislativní  úpravou nebo pomocí 
vlastníkům, aby předání proběhlo úspěšně.

Pomáhá vám již nyní s odbornými otáz-
kami nějaký tým odborníků? A pokud 
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I    „Vždy jsem se obklopoval experty, zdaleka všemu nemohu rozumět. V tomto smyslu 
jsem pracoval jako diplomat, pracuji tak jako senátor a budu tak pracovat jako prezi-
dent,“ informuje Pavel Fischer.

I   S postoji a názory Pavla Fischera se členo-
vé ASZ ČR měli možnost seznámit v rámci 
akce „Prezident pro venkov“, kterou 
Asociace pořádala v lednu roku 2018.  

I   „Rodina je v mých očích velmi důležitá nejen pro zdravou společnost, ale i pro zdravé 
hospodaření,“ říká Pavel Fischer.

ano, kdo do něj patří? A počítáte s touto 
spoluprací i po případném zvolení? 
Ano. Vždy jsem se obklopoval experty, 
zdaleka všemu nemohu rozumět. V tomto 
smyslu jsem pracoval jako diplomat, pra-
cuji tak jako senátor a budu tak pracovat 
jako prezident. Můj šéf, byl to zkušený ma-
nažer, mi opakoval - nikdy nebudeš chytrý 

sám. Každý potřebujeme tým expertů, 
kterým můžeme důvěřovat. A tím jsem se 
vždycky řídil. Měl jsem moudrého šéfa.

A my děkujeme za upřímný rozhovor a pře-
jeme vše dobré!
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